

**Wolfgang Stegmüller** (\*1923 in Natters, Tirol; †1991 in München) war ein österreichischer Philosoph und einer der wichtigsten Vertreter der analytischen Philosophie im deutschsprachigen Raum. Sein Nachlass inklusive seiner umfangreichen Korrespondenz befindet sich im Forschungsinstitut Brenner-Archiv der Universität Innsbruck.

Nachlassverzeichnis: <https://www.uibk.ac.at/brenner-archiv/archiv/stegmueller.html>

Die Dokumente auf VALEP wurden im Rahmen der beiden Forschungsprojekte *Vertreibung und Rückkehr der Wissenschaftstheorie am Beispiel von Rudolf Carnap und Wolfgang Stegmüller* und *History and/or Philosophy of Science* digitalisiert.

Die Namen der Ordner (bzw. in einzelnen Fällen der Unterordner) enthalten die Signatur der Kassetten, in denen die Dokumente verwahrt werden.

Bitte schicken Sie Anfragen, z.B. für eine Zitiergegenehmigung, an Michael.Schorner@uibk.ac.at oder sekretariat-brenner-archiv@uibk.ac.at.

**Wolfgang Stegmüller** (\*1923 in Natters, Tyrol; †1991 in Munich) was an Austrian philosopher and one of the most important exponents of analytical philosophy in the German-speaking world. His Nachlass, including his extensive correspondence, is kept in the Research Institute Brenner-Archives at the University of Innsbruck.

Index of the Nachlass: <https://www.uibk.ac.at/brenner-archiv/archiv/stegmueller.html>

The documents on VALEP were digitised in the course of the two research projects *The Banishment and Return of the Philosophy of Science as exemplified by the cases of Rudolf Carnap and Wolfgang Stegmüller* and *History and/or Philosophy of Science*.

The names of the folders (or in some cases subfolders) contain the signature of the boxes in which the documents are filed.

Please send requests, e.g. for permission to quote, to Michael.Schorner@uibk.ac.at or sekretariat-brenner-archiv@uibk.ac.at.